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Isus Cristos om şi Dumnezeu, în evanghelia de 
azi, atât de om! 

Deşi plin de Duhul Sfânt, cum ne spune evanghe-
lia, Isus, după 40 de zile de post, este cuprins de 
foame. Şi iată, această stare precară, experienţa 
limită a tuturor creaturilor, este momentul ales de 
diavol pentru a-l întâlni pe Isus. Slăbit în trup, dar 
întărit în Duh, Isus nu poate fi surprins de diavol. 

Cristos ne arată că Dumnezeu a ales 
omul, iar omul este chemat să-l 
aleagă pe Dumnezeu, într-o relaţie de 
iubire, singura în care omul se poate 
încrede, oricând şi oriunde, oricum 
ar fi, dar nu în afara umanităţii sale. 
Dacă Dumnezeu a ales umanitatea 
noastră, luând trup ca al nostru, este 
pentru a ne mântui umanitatea, şi nu 
a ne despărţi de ea. 
Duhul Sfânt şi foamea au locuit 
persoana lui Cristos. Aceste două 
realităţi, aparent atât de diferite, 
compun şi persoana noastră. 
Conduşi de Duhul Sfânt vom înţelege 
cel mai bine cine suntem şi încotro 
mergem, fără să ne temem de ispite, 
fiind întemeiaţi în Cuvântul lui 
Dumnezeu.

Evanghelie
Luca 4,1-13 

În acel timp, Isus, plin de 
Duhul Sfânt, s-a întors de la 

Iordan şi a fost condus de către 
Duhul Sfânt în pustiu şi timp 
de patruzeci de zile, şi a fost 
ispitit de diavol. Nu a mâncat 
nimic în zilele acelea, iar când 
s-a împlinit timpul i s-a făcut 
foame. Atunci a zis diavolul: 
“Dacă eşti Fiul lui Dumnezeu, 
porunceşte acestei pietre 
să se prefacă în pâine”. Isus 
i-a răspuns: “Scris este: «Nu 
numai cu pâine trăieşte omul, 
ci şi cu tot cuvântul care vine 
din gura lui Dumnezeu»”. Apoi 
diavolul l-a dus pe un munte 
înalt, i-a arătat într-o clipă 
toate împărăţiile lumii şi i-a zis: 
“Îţi voi da toată puterea şi slava 
acestei împărăţii, căci sunt ale 
mele şi le dau cui vreau eu. 
Dacă, aşadar, te vei închina 
înaintea mea, toate vor fi ale 
tale”. Isus i-a răspuns: “Scris 
este: «Domnului Dumnezeului 
tău să te închini şi numai lui 
să-i slujeşti»”. Apoi diavolul 
l-a dus la Ierusalim, l-a aşezat 
pe aripa templului şi i-a zis: 
“Dacă eşti Fiul lui Dumnezeu, 
aruncă-te jos de aici, căci scris 
este: «Va porunci îngerilor săi 
pentru tine ca să te păzească», 
şi iarăşi: «Ei te vor purta pe 
mâini, ca să nu-ţi loveşti 
piciorul de vreo piatră»”. Isus 
i-a răspuns: “S-a spus: «Să nu 
ispiteşti pe Domnul Dumnezeul 
tău!»” După ce l-a ispitit în 
toate felurile, diavolul s-a 
îndepărtat de Isus pentru un 
anumit timp.. 

Duhule Sfinte, 
te rog 

să nu mă părăseşti niciodată, 
şi să locuieşti în fiinţa mea
în ciuda tuturor 
slăbiciunilor mele. 
Amin.

Scopul ispitirii apare încă de la început: „Dacă eşti Fiul lui Dumnezeu...”; aşadar, 
diavolul doreşte ca Isus să i se reveleze, însă Isus alege să fie înaintea diavolului nu 
Fiul lui Dumnezeu, aşa cum diavolul şi-ar dori, ci doar unul dintre fiii lui Dumnezeu, 
un fiu al legământului, un fiu al Tatălui, un om ca şi noi. 
Răspunsurile lui Isus, de altfel foarte simple pentru un israelit cunoscător al 
Scripturii, nu-l opresc pe diavol din încercarea sa. Cea de-a treia provocare este 
susţinută chiar de diavol, prin cuvinte ale Scripturii: „Va porunci îngerilor săi pentru 
tine ca să te păzească”, şi iarăşi: „Ei te vor purta pe mâini, ca să nu-ţi loveşti piciorul 
de vreo piatră”... Ce se întâmplă? 
Dacă diavolul este spiritul care se înfăţişează omului în dezordinea provocării, a 
ispitei, în lumina înşelătoare a aparenţelor, invitându-l pe om într-o relaţie a puterii 
− a puterii materiale, dar şi a puterii spirituale − Dumnezeu îl cheamă pe om la o 
altfel de relaţie. 
Dumnezeu este „Domnul Dumnezeul tău”, este cel care intră cu omul într-o  
relaţie de iubire, în care nu este loc pentru probă, pentru ispitire, deoarece este cu 
adevărat o legătură de iubire şi nu de putere. 
Este o relaţie ce trebuie trăită, şi nu demonstrată, o iubire care este purtată, de 
multe ori în ascuns, fără luminile strălucitoare ale aparenţei. 
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Dacă Isus alege să se înfăţişeze ca om înaintea diavolului, cu toată slabiciunea 
pe care omul o poartă, dar slăbiciune capabilă să-l primească pe Duhul Sfânt, 

să avem şi noi curajul acestei alegeri. 


